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                                                     ZAPISNIK 

Sa 38. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne 

Gore, održane 27. marta 2014.godine 

 

      Sjednica je počela sa radom u 14: 45 sati. 

 

      Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik 

Odbora. 

 

      Sjednici su prisustvovali: Zsuzsanna Jakab, regionalna direktorka Svjetske 

zdravstvene organizacije za Evropu, Mina Brajović, šefica Svjetske zdravstvene 

Kancelarije za Evropu, Mira Jovanovski Dašić, direktorka Direktorata za bioetiku 

i međunarodnu saradnju u Ministarstvu zdravlja, Mirjana Đuranović, 

samostalna savjetnica za međunarodnu saradnju u Ministrastvu zdravlja,  

Mensud Grbović, pomoćnik ministra zdravlja i  Dražen Ljumović, šef Kabineta 

ministra zdravlja.      

      Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici: Neven Gošović, Prm.dr Izet 

Bralić , Andrija Popović, Janko Vučinić, dr Radovan Asanović, dr Novica Stanić,      

 

      Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 

 

 

      Za sjednicu je predložen sljedeći: 

 

DNEVNI RED 

          SASTANAK SA ZSUZSANNOM JAKAB, REGIONALNOM DIREKTORKOM      

                         SVJETSKE ZDRAVSTVENE ORGANIZACIJE ZA EVROPU 

 

 

 

       Direktorka Svjetske zdravstvene organizacije za Evropu Zsuzsanna Jakab 

na početku svog izlaganja istakla je da Svjetska zdravstvena organizaciija kao 

međunarodna organizacija sarađuje sa Vladama i Skupštinama na 

međunarodnom nivou.  Mišljenja je, da je, veoma dobro da država sredstva 

koja ulaže u zdravstveni sistem smatra dobrom investicijom. U poslednjih 

trideset godina ostvaren je značajan napredak u pogledu vijeka trajanja ali 
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ostaje itencija da se životni vijek građana produžava. Reforma zdravstva je 

takođe jedan od prioritetnih ciljeva koje je postavila Svjetska zdravstvena 

oraganizacija.  

 

      Od veoma velikog značaja smatra direktorka Svjetske zdravstvene 

organizacije je Bilateralni sporazum koji će potpisati Svjetska zdravstvena 

organizacija sa Ministarstvom zdravlja. Istakla je da su sve države regiona 

dogovorile oko master plana za formiranje  primarnog sistema zdravstva. Važni 

zdravstveni indikatori, koji  su pozitivni su: to što je životni vijek građana počeo 

da se produžava kao i što je smrtnost djece i majki je smanjena. Međutim, 

preran smrt čovječanstva je na visokom nivou a razlog tome su 

kardiovaskularne bolesti i karcinom. Mišljenja je da Skupština Crne Gore i 

Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore mogu dosta 

uraditi na planu negativnih indikatora. 

 

       Predsjednik Odbora Zoran Jelić istakao  je da Odbor za zdravstvo, rad i 

socijalno staranje ima koreknu saradnju sa Svjetskom zdravstvenom 

organizacijom i Kancelarijom Svjetske zdravstvene organizacije u Crnoj Gori. 

Smatra da zdravstveni sistem zavisi od finanasijskih sredstava. Kazao je da će 

poslanici dati puni doprinos da evropski standardi budu implementrani u Crnoj 

Gori. Zaključio je da se u Crnoj Gori promovišu zdravi stilovi života i tako se 

štede finanasijaska sredstva ali i pruža pomoć zdravstvenim ustanovama.   

 

       U raspravi su učestvovali: poslanica Zorica Kovačević i poslanici Zoran 

Srzentić, Goran Tuponja, Halil Duković. 

 

      Poslanica Zorica Kovačević je istakla da je reforma zdravstva dobro 

urađena od strane Ministarstva zdravlja. Puno je urađeno i u pravcu uređenja 

Domova zdravlja u Crnoj Gori. Istakla je da se u budućem periodu očekujemo 

porodične ljekare.  Poslanica Kovačević je istakla da će od usvajanja Zakona o 

zdavstvenoj zaštiti građani imati benefite. Mišljenja je da je Crna Gora dosta 

uradila na nabavci opreme. Očekuje punu podršku kada je riječ o rasporedima 

ljekara specijalista u zdravstvenim ustanovama. Zaključila je, da svako 

odlaganje donošenja zakona o zdravstvenoj zaštiti donosi više šteti nego 

koristi. 

 

      Poslanik Zoran Srzentić  kazao je da se radi na prevenciji kardio vaskularnih 

oboljenja. Takođe, poslanik Srzentić očekuje nastavak saradnje sa Svjetskom 

zdravstvenom organizacijom. 
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     Poslanik Goran Tuponja istakao je važnost rada Svjetske zdravstvene 

oraganizacije. 

 

     Poslanik Halil Duković smatra da se naš zdravstveni sistem ne razlikuje od 

Evropskog zdravstvenog sistema. Zdravstveni sistem zahtijeva velika ulaganja 

ali se tu ne smije štedjeti. Smatra lošim to što se najviše štedi u primarnoj 

zdravstvenoj zaštiti. Poslanik Halil Duković je pozdravio rad Svjetske 

zdravstvene organizacije.  

 

       Direktorka Svjetske zdravstvene oraganizacije Zsuzsanna Jakab  mišljenja 

je, da ne postoji altrnativa za usvajanje Zakona o zdravstvenoj zaštiti. Smatra 

da je važno to da se dala pozitivna evoulacija primarnom zdravstvenom 

sistemu. Istakla je da ne treba pocijeniti zarazne bolesti. Što se tiče štetnih 

uticaja na zdravlje stanovništva među kojima su duvan, alkohol, gojaznost, 

manjak fizičke aktivnosti, to su faktori koji u velikoj mjeri dopriniose preranoj 

smrtnosti čovječanstava. Od vema velike važnosti je prevencija i podizanje 

svijesti. Troškovi zdravstvenog sistema u Crnoj Gori su na adekatnom nivou ali 

treba učiniti više po pitanju zdravlja. U svom izlaganju se osvrnula i na karcinom 

debelog crijeva kao bolest današnjice. Mišljenja je, da kada je o tome riječ od 

veoma velike važnosti je saradnja sa Vladom i ministrastvima kako bi se 

doprinijelo prevenciji karcinoma debelog crijeva. Najvažnije je, istaći da u Crnoj 

Gori ima dosta pozitivnih pomaka i može se uvijek računati na pomoć 

Regionalne Kancelarije u Kopenhagenu i pomoć Kancelarije Svjetske 

zdravstvene organizacije u Crnoj  Gori.  

 

Sjednica je završena u 15:45 sati. 

  

 

Br.00-63-12/14 

Podgorica, 1. april 2014.godine 

 

Sekretar Odbora                                                                        Predsjednik Odbora                                                                                                                                                                                                                                                             

Momir Joksimović                                                                             Zoran Jelić  
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. 

 

 

Sekretar Odbora                                                                              Predsjednik Odbora 
Momir Joksimović                                                                                  Zoran Jelić 
 


